
Kommissionen är väl medveten om hur viktigt det är att förbättra strukturerna för dessa lokala informa-
tionscentra så att de verkligen spelar rollen av informationskällor nära medborgarna och kan verka
effektivt för allmänhetens bästa. Den förstår även värdet av att ännu bättre sätta sig in i hur dessa
strukturer fungerar för att kunna främja dess verksamhet. En ansträngning i denna riktning har redan
gjorts men arbete på området kvarstår. På Europa-servern hittar man nu en sida över informationscentren
och under rubriken ”Europa nära dig” finns de lokala adresserna. Det finns även planer på att upprätta
länkar från Europasidorna direkt till informationscentren. Vid tjänsten ”Europa direkt”, till vilken förfråg-
ningar från medborgare i alla medlemsstater samlas in, informerar man i alla svar om var man kan hitta
närmaste informationscentra och så gör även kommissionens informationskontor. Ytterligare en väg att gå
vore att genom en annonskampanj i lokala medier försöka nå medborgarna. Detta skulle dock kräva
investeringar i mänskliga resurser och större ekonomiska anslag.

(2000/C 170 E/109) SKRIFTLIG FRÅGA E-1761/99

från Luis Berenguer Fuster (PSE) till kommissionen

(11 oktober 1999)

Ämne: Pågående utredning om det statliga stödet i den spanska elsektorn

GD IV har inlett en utredning om statligt stöd i samband med att kostnaderna för övergången till en
konkurrensutsatt marknad för de spanska elföretagen fastställdes till 1 300 000 miljoner pesetas. Enligt
uppgifter i spansk press avser kommissionens vice ordförande Loyola de Palacio att begära att få
befogenhet i frågor om statligt stöd i energisektorn, vilket är oroväckande med tanke på att Loyola de
Palacio var medlem av den regering som godkände detta statliga stöd. Kommer kommissionen att fortsätta
denna utredning om statligt stöd under kommissionsledamoten med ansvar för konkurrensfrågor eller
kommer den att föras över till vice ordföranden med ansvar för energifrågor?

(2000/C 170 E/110) SKRIFTLIG FRÅGA P-1889/99

från Luis Berenguer Fuster (PSE) till kommissionen

(14 oktober 1999)

Ämne: Eventuell intressekonflikt vid handläggning av ett ärende om statligt stöd

Enligt de uppgifter som den spanska pressen har publicerat om statligt stöd som beviljas spanska elföretag
i form av ersättning för kostnader för övergång till konkurrens samarbetar de avdelningar som är
underställda kommissionsledamöterna Monti och Loyola de Palacio vid beräkningen av dessa kostnader.
Uppgifterna visar även att den spanska kommissionsledamoten ställer sig positiv till att man beviljar dessa
ersättningar för att minska de kostnader som uppstår till följd av liberaliseringen.

Loyola de Palacio var minister i den regering som antog initiativet till dessa statliga stöd som beviljas i
form av kostnader för övergång till konkurrens och som innebär att de elutgifter som de spanska
konsumenterna måste betala ökar med 4,5 procent. Detta verkar inte utgöra något hinder för kommis-
sionsledamoten att inom ramen för sina nya befogenheter bedöma de beslut som hon tidigare har fattat.

Anser kommissionen att kommissionsledamot Loyola de Palacio bör undvika att delta i handläggningen av
ett ärende som innebär att överensstämmelse med fördraget granskas i fråga om statliga stöd som hon har
varit med om att bevilja?

Gemensamt svar
på de skriftliga frågorna E-1761/99 och P-1889/99

ingivet av Mario Monti för kommissionen

(17 november 1999)

När det gäller de spanska elpriserna visar de uppgifter som den spanska elkommissionen överlämnat till
kommissionen att de spanska elkonsumenterna betalar allt mindre, räknat i procent av hushållens
kostnader. År 1996 var minskningen 3,1 %, 1997 2,9 %, 1998 4,4 % och 1999 väntas den bli 5,6 %.
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